
Protokół 

z XXII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 20 grudnia 2016r. 

 

Posiedzenie XXII Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram XXII Sesję Rady Gminy Sadlinki”.  

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości: P. Wójt, radnych, sołtysów.      

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 14 radnych, w związku z czym 

Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził prawomocność obrad (lista obecności 

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).  

W. Berent -  Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek posiedzenia. 

Radni wyrazili zgodę i jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

4. Odczytanie uchwał Składu Orzekającego RIO. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2016r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Sadlinki. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sadlinki na 2017r. 

9. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr V/37/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia       

31 marca 2015r. w sprawie emisji obligacji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy na terenie Gminy Sadlinki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie (w drodze kolejnej 

umowy najmu) nieruchomości stanowiącej mienie komunalne na okres 3 lat. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Sadlinki na 

rok 2017. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz  

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Sadlinki na lata 2017 – 2019. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Sadlinki na 2017r.  
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli na zawarcie przez Gminę Sadlinki 

porozumienia o partnerstwie z Gminą Ryjewo, Gminą Kwidzyn, Gminą Gardeja oraz 

partnerem spoza sektora finansów publicznych w celu przygotowania i wspólnej 

realizacji projektu pn. „Montaż mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii dla 

mieszkańców na terenie gmin: Kwidzyn, Sadlinki, Ryjewo, Gardeja”. 

16. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XXI/166/2013 Rady Gminy Sadlinki z dnia 

19 września 2013r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty w Przedszkolu Publicznym 

w Sadlinkach za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

17. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski. 

20. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

Ad. 2.  

Interpelacji i zapytań radnych nie było. 

Ad. 3. 

E. Krajewska  Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

Ad. 4.  

G. Podgórska – Skarbnik Gminy – odczytała uchwały RIO dotyczące opinii o projekcie 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sadlinki na lata 2017 – 2020 

oraz o projekcie uchwały budżetowej Gminy Sadlinki na 2017 r. oraz o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu. Obydwie opinie są pozytywne. 

Ad. 5.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXII/137/2016 w sprawie zmiany uchwały           

w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 6.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącej kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXII/138/2016 w sprawie zmiany budżetu gminy 

Sadlinki na 2016r. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 7.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXII/139/2016 w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwalenia budżetu 

gminy Sadlinki na 2017r. 

E. Krajewska – Wójt – budżet był omawiany na komisjach wspólnych ale chcę się odnieść 

do niego. Ten budżet na 2017r. jest budżetem wyjątkowym, ambitnym. Taki budżet zdarza się 

bardzo rzadko takiej małej gminie. Środki były trzymane przeze mnie aby móc połączyć je ze 

środkami unijnymi. Chodzi o to, żeby zrobić rzeczy bardziej ważne i istotne dla 

mieszkańców, aby tą naszą gminę wybudować i pokazać, czy zakupić istotne dla 

funkcjonowania rzeczy. Cieszę się, że przedstawiony budżet na komisjach został przyjęty 

przez radnych  bez zastrzeżeń. Domniemywam, że Państwo jesteście za tym, że rzeczy 

przygotowane przeze mnie mają w Was pełną akceptację. To jest bardzo ważne. Zdaję sobie 

sprawę, że potrzeb jest znacznie więcej a budżet nie zadowala wszystkich. Przyznam, że 

dawno nie mieliśmy tak dobrego budżetu.   Z roku na rok ten budżet będzie nam topniał, nie 

będziemy mogli robić infrastruktury, jakiej możliwość nam  daje dziś. Bez środków unijnych 

bylibyśmy w całkowitej  niemocy. Jeżeli chodzi o inwestycje, pewne kwoty są nie 

oszacowane. Nie wiemy, czy najpierw musimy wyłożyć pieniądze a później zwrot. 

Zamierzam złożyć wniosek unijny do programu rozwoju obszarów wiejskich. Nasza 

oczyszczalnia wymaga natychmiastowej modernizacji, jeżeli chodzi o odzysk odpadów, które 

się tam wytwarza. Następną sprawą jest to, że przy budowie znacznej ilości domów 

jednorodzinnych w Sadlinkach następuje wzmożony odpływ ścieków. Jest pewna nitka, która 

nie jest w stanie odbierać ścieków i trzeba ją wybudować na nowo. Rozbudowa sieci 

kanalizacyjnej, gdzie od początku ona nie powstała tzn. końcówka Karpin i ulica Piaski, chcą 

się podłączyć do Sadlinek. Następną sprawą jest budowa dwóch placów zabaw, chcemy to 

zrobić w lepszym materiale. Chcę zakupić średni samochód pożarniczy gaśniczy dla OSP      
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w Sadlinkach a ten z Sadlinek pójdzie do innej jednostki. Jeżeli jest możliwość zakupu 

takiego samochodu to uczynimy to. Przebudowa boiska ze sztucznej trawy, mam nadzieję, że 

uda nam się pozyskać środki. Przebudowa systemu ogrzewania w Zespole Szkół                     

w Sadlinkach, pompy ciepła, kolektory fotowoltaiczne, ten wniosek złożymy oddzielnie. 

Projekt ten jest przygotowany a wniosek zostanie złożony do końca stycznia 2017r. Chciałam 

powiedzieć      o rozbudowie   Gminnej Biblioteki Publicznej w Sadlinkach. Taka biblioteka 

musi być jedna w gminie. Ta obecna 50 m
2
 to namiastka biblioteki. Będzie ona spełniać rolę 

kulturalno – oświatową w połączeniu ze świetlicą. Na końcu marca i początku kwietnia 

znajdą się na pewno dwie drogi w Nebrowie Małym i Okrągłej Łące.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – odbyła się specjalna komisja, która była poświęcona 

budżetowi, jest to budżet  bardzo obiecujący. 

J. Gutmański – radny – p. Wójt powiedziała, długofalowa perspektywa mieszkańców.         

Ja bym chciał stwierdzić, że budżet jest długofalowy, perspektywiczny, budowa wodociągu, 

dróg, rozbudowa biblioteki, myślę, że jest to budżet służący mieszkańcom, za taki budżet 

dziękuję bardzo. 

M. Majsak – radna – zdaję sobie sprawę, że to jest budżet bardzo ambitny i życzymy           

P. Wójt aby on się powiódł. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę XXII/140/2016 w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Sadlinki na 2017r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

M. Tadejewski – radny -  podziękował również p. Skarbnik za dobre liczenie. 

Ad. 9.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą zmiany uchwały Nr 

V/37/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia 31 marca 2015r. w sprawie emisji obligacji. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXII/141/2016  o zmianie uchwały Nr V/37/2015 

Rady Gminy Sadlinki z  dnia 31 marca 2015r. w sprawie emisji obligacji. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję w sprawie uchwały dotyczącej  

zwolnień  od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy 

na terenie gminy Sadlinki. 
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E. Krajewska – Wójt – szanowni państwo, przedstawiłam również przygotowaną przeze 

mnie uchwałę dotyczącą zwolnień od podatków od nieruchomości dla przedsiębiorstw 

tworzących nowe  miejsca pracy na terenie Gminy Sadlinki. Jest to bardzo ważna uchwała dla 

osób podejmujących pierwszy raz działalność lub zatrudniających dwie lub więcej osób. 

Takiej uchwały nie mieliśmy i tutaj,  radni są zgodni, nie było uwag dotyczących 

zastosowania tej uchwały i wejścia jej w życie. Powiem tylko tyle, że będzie ona zaraz 

czytana, ale chodzi głównie w tej uchwale, że kto rozpoczyna działalność gospodarczą będzie 

zwolniony na okres jednego roku z płacenia podatku na okres dwóch  lat, zaś kto zatrudni trzy 

i więcej osób będzie zwolniony przez okres trzech lat od płacenia podatku. To ma na celu 

również w małym stopniu zwiększenie liczby przedsiębiorstw i osób zatrudnionych. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXII/142/2016 w sprawie zwolnień od podatku 

od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy na terenie gminy 

Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXII/143/2016 w sprawie wyrażenia zgody na 

wynajęcie (w drodze kolejnej umowy najmu) nieruchomości stanowiącej mienie komunalne 

na okres 3 lat. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 12.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Sadlinki. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXII/144/2016  w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Sadlinki na rok 2017. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 13.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę  Nr XXII/145/2016 w sprawie Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Sadlinki na lata 2017 – 2019. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 14. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Gminy Sadlinki na 2017r. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXII/146/2016 w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Gminy Sadlinki na 2017r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 15.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXII/147/2016  w sprawie wyrażenia woli na 

zawarcie przez Gminę Sadlinki porozumienia o partnerstwie z Gminą Ryjewo, Gminą 

Kwidzyn, Gminą Gardeja oraz partnerem spoza sektora finansów publicznych w celu 

przygotowania i wspólnej realizacji projektu pn. „Montaż mikroinstalacji odnawialnych 

źródeł energii dla mieszkańców na terenie gmin: Kwidzyn, Sadlinki, Ryjewo, Gardeja”. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 16.  

E. Krajewska – Wójt – to nie jest podwyższenie kwoty  za korzystanie     z przedszkola. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXII/148/2016 o zmianie uchwały                       

Nr XXI/166/2013 Rady Gminy Sadlinki z dnia 19 września 2013r. w sprawie ustalenia 

wysokości opłaty w Przedszkolu Publicznym w Sadlinkach za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 17.  

J. Gutmański  - radny – zwrócił uwagę aby na stronie 3 poprawić wypowiedź pana z rejonu 

dróg, winno być na godzinę a jest na hektar. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 18.  

L. Ramza – Dudek – radna – czy są nowe informacje dot. kontroli p. Lepkowskiego? 

E. Krajewska – Wójt – nie, czekajmy, ja państwu powiem, jeżeli będą podjęte kroki to o tym 

poinformuję. 

Ad. 19. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – kolejna sesja odbędzie się 19 stycznia 2017r. a 

komisje 16 stycznia 2017r. Zaprosimy również radnych sejmiku.  

Przewodniczący Rady oraz Wójt Gminy Sadlinki złożyli z okazji Świąt Bożego Narodzenia 

wszystkim życzenia. 

Ad. 20. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – o godz. 17
00 

zamknął obrady XXII Sesji Rady Gminy 

Sadlinki. 

 

Protokółowała: 

Brygida Formela 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


